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                                                              ЗАПИСНИК 

 

Седме сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбејдносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ. 

Сједница је одржана у два наврата и то 01.06. 2004. године у времену од 11,00 до 11,30 

часова,  и у наставку 14.06.2004. године, у времену од 12,00 до 14,00 часова.   

Првом дијелу сједнице присуствовали су чланови Заједничке комисије: Зоран Спасојевић, 

Шефик Џаферовић, Сеада Палаврић, Бошко Шиљеговић, Осман Брка и Анто Спајић.  

Првом дијелу сједнице нису присуствовали: Халид Гењац,Винко Зорић, Момчило 

Новаковић, Бранко Зрно који су били службено одсутни, Мирко Благојевић, те Адем Хускић 

са којим је обављена комуникација путем телефона. 

Наставку сједнице били су присутни Зоран Спасојевић,Осман Брка, Бранко Зрно, Халид 

Гењац, Анто Спајић, Бошко Шиљеговић, Адем Хускић, Момчило Новаковић и Сеада 

Палаврић.  

Наставку сједнице нису присуствовали Винко Зорић, Мирко Благојевић и Шефик Џаферовић 

који је био службено одсутан. 

Првом дијелу сједнице су присуствовали представници Министарства  одбране БиХ , те 

представници ОХР-а и ОСЦЕ-а. Наставку сједнице присуствовали су: Марина Пендеш, 

замјеник министра одбране БиХ, Сеад Делић, војни савјетник члана Предсједништва БиХ, 

Цхристиан Хаупт из ОСЦЕ-а. 

Поред  наведених, сједници су оба пута присуствовали,  Драгица Хинић, привремени 

секретар Заједничке комисије и Жељко Грубешић, експерт за помоћ у раду Заједничке 

комисије. 

Сједницом је у оба наврата предсједавао Зоран Спасојевић. 

За расправу на сједници предложен је слиједећи  

 

ДНЕВНИ РЕД: 

 

1. Усвајање записника 6. сједнице Заједничке комисије; 

2. Разматрање посланичких приједлога закључака изнесених приликом расправе о листи 

кандидата за генералске позиције  у институцијама одбране  БиХ ради доставе 

Извјештаја Заједничке комисије Дому; 

3. Коначна редакција текста Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту БиХ; 

4. Разно. 

 

Зоран Спасојевић је на почетку првог дијела сједнице одржане 01.06.2004. године 

констатовао је  да нема кворума за рад Заједничке комисије, након чега је Шефик Џаферовић 

предложио да се, због значаја Закона чија редакција текста је на дневном реду сједнице,  овај 
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посао оконча на овој сједници, уз претходно извршену  консултацију путем телефона са 

једним чланом Заједничке комисије чиме би омогућили кворум за ваљано одлучивање, док 

би  остале тачке дневнога реда биле разматране на наставку сједнице.  

Чланови Комисије једногласно су прихватили овај приједлог. 

 

 

Ад. 1.  Коначна редакција текста Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту БиХ 

 

Драгица Хинић информисала је о обавези Комисије да по свом и закључку Дома, уради 

коначну редакцију текста Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту БиХ и истакнула 

приједлог мањих нормативно-техничких  корекција које се односе на замјену малих и 

великих слова у неколико чланова Закона.  

Шефик Џаферовић истакнуо је да, уз напријед предложене корекције,  текст Закона треба 

бити онакав какав је усвојен од оба дома Парламентарне скупштине БиХ. 

О овим корекцијама, путем телефона потом је информисан и дао је сагласност за исте Адем 

Хускић.  Након његове сагласност и сагласности осталих чланова Комисије, утврђен је 

коначан текст Закона.  

  

По окончању ове тачке дневнога реда, а у контексту саме расправе, Шефик Џеферовић 

сугерисао је Уставно-правној комисији , као другим комисијама, да се у називима закона и 

осталих аката користи пуни назив државе Босна и Херцеговине, а не скраћеница. 

 

Ад.2. Разно  

  

а) Зоран Спасојевић и Бошко Шиљеговић истакнули су да су у Парламенту већ формиране 

три заједничке комисије, те да се измјенама пословника оба дома које слиједе требају 

формирати још четири заједничке комисије. Стога су се по њиховом  мишљењу стекли  

услови за именовање сталних руководстава заједничких комисија. Ради тога предложили су 

да Комисија усвоји закључак којим се од колегија оба дома захтијева да одмах иницирају и 

окончају поступак избора сталних руководстава  заједничких комисија, водећи рачуна о 

утврђеним критеријима расподјеле мјеста који се односе на националну и старначку 

припадност. 

Чланови Комисије потом су једногласно усвојили предложени закључак. 

 

б) Осман Брка истакнуо је потребу да оба колегија расправе и одлуче о приједлозима 

Комисије за вањску и трговинску политику Дома народа за формирање парламентарних 

тијела за сарадњу са другим државама, као што су нпр. клубови пријатељства. 

Шефик Џаферовић је истакнуо да ће ово питање  бити регулисано измјенама пословника оба 

дома. Комисија за измјене Пословника Представничког дома у том смислу је окончала посао, 

док се чека да Комисија Дома народа то уради, како би пословници били хармонизовани у 

погледу одредби које требају бити истовјетно регулисане у оба дома.  

 

ц) Цхристиан Хаупт представио је члановима Комисије Жељка Грубешића, експерта за 

помоћ у раду Комисији, који ће радити на основу закљученог меморандума између ОСЦЕ-а и 

Парламента БиХ. 

Потом се и Жељко Грубешић представио и укратко и дао основне биографске податке. 

Бошко Шиљеговић и Осман Брка предложили су  да се члановима Комисије до наредне 

сједнице достави биографија именованог у писаној форми, те списак свих чланова Комисије, 

секретара и експерта са бројевима телефона ради омогућавања међусобних контаката. 

Овај приједлог једногласно је прихваћен.   
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Наставак 7. сједнице одржан 14.06.2004. године 

 

На наставку 7. сједнице предложен је и разматран слиједећи дневни ред: 

 

1. Усвајање записника 6. сједнице Заједничке комисије; 

2. Разматрање посланичких приједлога закључака изнесених приликом расправе о листи 

кандидата за генералске позиције  у институцијама одбране  БиХ ради доставе 

Извјештаја Заједничке комисије Дому; 

3. Разматрање Приједлога одлуке о утврђивању листе кандидата за генералске позиције 

у институцијама одбране БиХ (предлагач: Предсједништво БиХ); 

4.  Разно. 

 

Ад.1. Усвајање записника 6. сједнице Заједничке комисије 

 

Записник 6. сједнице Комисије усвојен је једногласно. 

 

Ад.2. Разматрање посланичких приједлога закључака изнесених прилоком расправе о  

         листи кандидата за генералске позиције  у институцијама одбране  БиХ ради  

         доставе Извјештаја Заједничке комисије Дому 

 

Зоран Спасојевић информисао је о приједлозма  закључака посланика  Златка Лагумџије, 

Сеаде Палаврић и Милорада Живковића, које су поднијели приликом расправе пред 

Представничким домом о првом  Приједлогу одлуке о утврђивању листе кандидата за 

генералске позиције у иституцијама одбране БиХ .На тој сједници Дома усвојен је закључак 

којим се Заједничкој комисији  и Комисији за људска права, имиграцију , избјеглице и азил 

налаже да до наредне сједнице Дома поднесу извјештај о предметним приједлозима 

закључака. Комисија за људска права у међувремену је имала сједницу, након чега је 

сачињен и њен извјештај о приједлозима закључака, који Заједничка комисија има на увид на 

овој сједници. 

Након краћег информисања  предсједавајућег Комисије отворена је расправа у којој су 

учествовали Осман Брка, адем Хускић, Момчило Новаковић, Бошко Шиљеговић, Сеада 

Палаврић, Халид Гењац и Сеад Делић. 

Чланови Комисије били су једногласни у ставу да извјештаји о приједлозима закључака 

Заједничке комисије и Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил требају бити 

у највећој мјери подударни, како не би било размимоилажења приликом расправе на Дому. 

Како је Комисија за људска права сачинила свој извјештај који садржи у највећем дијелу 

готово све предложене закључке, чланови Заједничке комисије једногласно су одлучили да 

се разматра тај извјештај одн. приједлози закључака слиједом предлагања. 

 

Предложени закључак број 1. усвојен је једногласно у истовјетном тексту. 

Предложени закључак број 2. усвојен је једногласно у истовјетном тексту. 

Предложени закључак број 3. изазвао је претходну расправу у којој су учествовали Сеада 

Палаврић, Момчило Новаковић, Адем Хускић, Бранко Зрно и Халид Гењац. 

Сеада Палаврић и Адем Хускић мишљења су да је неопходно да текст закључка остане исти 

као у Извјештају Комисије за људска права јер је неопходно истаћи обавезу поштовања 

основних принципа људских права која су у овом случају била угрожена. 

Момчило Новаковић предложио је да се текст овог закључка иза ријечи «транспарентан» 

брише, јер је фактички садржан у закључку број 2. Осим тога мишљења је да су и у другим 

случајевима била угрожена људска права и слободе који нису били предмет закључака. 

Халид Гењац је након тога дао компромисни приједлог закључка који би укључивао први 

дио реченице док би се текст иза ријечи «транспарентан» замјенио текстом «а дијелови тог 
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процеса вођени су на начин да се није водило рачуна о пронципимао поштивању људских 

права и основних слобода». 

Како г-дин Новаковић није одустао од свог приједлога по овом закључку чланови Заједничке 

комисије гласали су о његовом приједлогу закључка и приједлогу закључка г-дина Гењца. 

Приједлог закључка г-дина Новаковића одбијен је с 4 гласа против, 1 гласом за и 3 уздржана 

гласа, док је приједлог закључка г-дина Гењца усвојен с 7 гласова за и 2 уздржана гласа. 

Предложени закључак број 4. усвојен јес 8 гласова за и 1 уздржаним гласом. 

Предложени закључак број 5. усвојен је једногласно. 

Поред овако усвојених закључака, Халид Гењац је предложио да се усвоји још један 

закључак због значаја проблематике која је разматрана а гласи: 

«Поред упућивања овог извјештаја Представничком дому на што је обавезана његовим 

закључком, Заједничка комисија упућује Извјештај и Дому народа Парламентарне 

скупштине БиХ на разматрање водећи рачуна о значају закључака.» 

За извјестиоце о Извјештају одређени су Сеада Палаврић и Зоран Спасојевић. 

 

Ад.3. Разматрање Одлуке о утврђивању листе кандидата за генералске позиције у  

          институцијама одбране БиХ 

 

Зоран Спасојевић информирао је Комисију да је у међувремену Предсједништво БиХ 

доставило Одлуку о утврђивању листе кандидата за генералске позиције у институцијама 

одбране БиХ, којим се попуњавају преостала мјеста у Заједничком штабу и Оперативној 

команди БиХ. 

Потом је отворена расправа у којој су учествовали Момчило Новаковић, Сеад Делић, Халид 

Гењац,Сеада Палаврић, Адем Хускић, Осман Брка, Бошко Шиљеговић. 

Момчило Новаковић истакнуо је да је информисан путем новинског чланка да кандидат 

Сифет Поџић користи туђи стан, те навео да ће изразити резерву приликом гласања за овог 

кандидата ако се ови натписи покажу тачним. И Правила и прописи Изборне комисије били 

су такви да се није могао кандидовати нико ко је користио туђу имовину. Стога и Поџић, као 

особа која ће бити на челу оружаних снага, мора бити без икаквих мрља у било ком погледу. 

Расим Делић навео је да су сви кандидати прошли све могуће провјере и на крају провјеру 

СФОР-а, да су новински чланци неосновани јер постоји Одлука Дома за људска права којим 

се одбија захтјев ранијег корисника, те да Поџић користи стан потпуно легално у складу с 

постојећим законима. Он је отворено исказао да ће предметни стан напустити одмах без 

икаквог условљавања,уколико се измјени постојећи закон. 

Сеада Палаврић, Халид Гењац и Осман Брка мишљења су да се расправа мора водити на 

основу аргумената и доказа , а не на основу новинских натписа. Кориштење туђе имовине 

регулисано је законом, по коме г-дин Поџић легално користи стан. По сазнању г-ђе Палаврић 

претходни корисник стана није уопште поднио захтјев за поврат стана што је био дужан 

учинити по закону. У контексту наведеног постоји и Одлука Дома за људска права  којом је 

одбијен захтјев ранијег корисника за поврат стана. 

Бошко Шиљеговић је истакнуо да је и приликом расправе о претходној одлуци 

Предсједништва БиХ, на Дому народа дата условна сагласност за кандидата Сакиба Форића, 

за којег су тражене одређене провјере и информације које још увијек нису достављене. Треба 

заузети исти став према свим оваквим случајевима. 

Након окончане расправе постављено је питање начина гласања о предложеним 

кандидатима, након чега је ипак одлучено да се гласа о комплетној листи кандидата, а не 

појединачно. 

Потом је Одлука о утврђивању листе кандидата усвојена једногласно, с тим да су три члана 

Комисије и то Момчило Новаковић, Бошко Шиљеговић и Зоран Спасојевић издвојили 

мишљење и изразили резерву о првом кандидату Сифету Поџићу у вези његове стамбене 

ситуације. 
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Сеада Палаврић је такође истакнула да се у записнику наведе чињеница да г-дин Поџић 

користи стан у потпуности у складу с постојећим законским прописима , те да Изборни закон 

и Закон о државној служби  постављају као основни услов за поврат стана поднесени захтјев 

за поврат, а што корисник у овом случају није учинио. 

По усвајању Одлуке, чланови Комисије сагласили су се да се од Министарства одбране БиХ 

затраже све информације везане за провјеру стамбене ситуације г-дина Поџића. 

 

Ад.4. Разно 

 

а)Чланови Заједничке комисије информисани су о позиву за учешће три члана ове комисије у 

радионици на тему “Израда Индивидуалног програма партнерства” у Оберамергау, у 

периоду од 05. до 09. јула 2004. године, у организацији НАТО-а и Министарства одбране 

БиХ. Потом су једногласно утврдили приједлог колегијима домова за упућивање Шефика 

Џаферовића, Бошка Шиљеговића и Бранка Зрне. 

 

б)Цхристиан Хаупт информисао је о позиву Министарства одбране РС-е  члановима ове као 

и етитеским комисијама за одбрану, ради посјете овом министарству, Генералштабу Војске 

РС-е и једној ваздухопловној јединици  22.06.2004. године. На овај начин долази се до нових 

сазнања и постиже се боља сарадња свих институција у области одбране и безбједности.  

Чланови Комисије прихватили су наведени позив и у зависности од обавеза одазваће се 

истом. 

 

ц)Жељко Грубешић образложио је информацију о обављеном службеном путу у Брисел у 

организацији ОСЦЕ-а, гдје су присуствовали И остали експерти из ентитетских парламената. 

Ову информацију чланови Комисије примили су к знању. 

 

д) Жељко Грубешић и Цхристиан Хаупт истакнули су да постоји доста важних догађаја и 

активности које би ова комисија у вршењу парламентарног надзора требала разматрати, те 

предложили да секретар Комисије уз њихову сарадњу,  кандидира предсједавајућем 

Комисије ова питања за дневни ред наредних сједница , што је једногласно прихваћено. 

Такође, Сеада Палаврић предложила је да се на једној од наредних сједница разматра рад 

Интерпола БиХ , те позове директор Интерпола на саму сједницу, што је такође прихваћено. 

 

е) Момчило Новаковић истакнуо је да је на једној од претходних сједница Комисије 

закључено да се од Министарства одбране БиХ затраже акта везана за статус г-дина Енеса 

Бећирбашића, односно питања када је престао његов професионални ангажман у Војсци 

ФБиХ. На ово тражење стигао је допис који је потписао сам Бећирбашић, што је код њега 

изазвало још већу сумњу.Уз тај допис достављена су одређена акта, осим акта о престанку 

активне војне службе у Војсци ФБиХ. Како би овај проблем био рашчишћен до краја, 

предложио је да Комисија затражи од Министарства одбране и овај акт о престанку активне 

војне службе г-дину Бећирбашићу. Чланови Комисије нису имали ништа против наведеног 

приједлога. 

 

 

            Записник сачинила:                                                               Привремени предсједавајући 

              Драгица Хинић                                                                         Заједничке комисије: 

                                                                                                                    Зоран Спасојевић 


